



**FN:**

**Membership Management Measures (Trial)**

**languages:** Chinese / English

**NO:**

WMA/202412/006.

3 Agenda item 1.

**DT:**

December 31, 2024 (Beijing)

**R U:** All members

**Approve:**



Asia Pacific Health Association

---

**Text:**

**中文:**

**會員管理辦法 (試行)**

**Membership Management Measures (Trial)**

**前言:**

亞太衛生健康協會 (英文名稱為 Asia Pacific Health Association, 縮寫 APHA, 中文簡稱: 亞太衛協, 官方網站: [www.apha.org.cn](http://www.apha.org.cn)) 是由亞太區域衛生主管部門推動設立、亞太區域標杆醫療衛生機構與專家發起, 旨在推動亞太區域衛生與健康交流互通、共同成長, 最終提高亞太區域醫療和衛生技術服務能力、造福亞太人民健康, 總會設在香港的非贏利性跨區域國際性學術組織。其宗旨是“凝聚全球力量, 共享亞太健康”。

為推動培養新時代全球醫學人才, 促進協會的健康發展, 規範會員發展和成長, 特制定本辦法。具體內容如下:

### **1. 會員要求:**

- 1.1 個人會員須大學及以上學歷或取得相關職業資格人員;
- 1.2 無涉及刑事、誠信、廉潔被司法機關追訴或處置的記錄;
- 1.3 將醫學健康事業作為終生事業。

### **2. 會員加入流程:**

- 2.1 須按要求填寫并提交申請表;
- 2.2 申請成為本協會各分會及專業委員會委員者, 須首先申請成為會員;
- 2.3 經協會執行委員會審查;
- 2.4 會員的管理由執行委員會實施。

### **3. 會員權益:**

- 3.1 推薦會員的權利;

3.2 被推薦為亞太衛生健康協會及各分會委員、及協會平臺合作的全球學會、協會等社團委員的權利；

3.3 優先參加協會及相關平臺主辦、承辦、聯辦的全球醫學家大會、年會及專業領域、區域年會及大會的權利；

3.4 優先參加協會及相關平臺數字醫學家 IP 運營及全球醫學、健康科普等主題活動的權利；

3.5 免費在協會及其醫學家數字平臺注冊、展示、發表以及使用平臺各類學習資源的權利；

3.6 優先參加協會及相關平臺的全球衛生健康與管理的科研活動的權利；

3.7 優先參加協會及相關平臺的全球大學院校及醫院（醫學中心）的參訪、交流、跟崗、進修的權利；

3.8 優先參加協會及相關平臺的全球大學及醫院的授課、帶教、輔導、會診、手術、示教、幫扶活動的權利；

3.9 優先推薦《世界醫學家》雜誌社編委會委員，參加《世界醫學家》雜誌的投稿、編輯、發行的權利；

3.10 優先參加協會及相關平臺的專著評審、編纂、出版活動的權利；

3.11 優先參加協會及相關平臺的全球衛生健康卓越人才與技術的評鑒活動的權利；

3.12 優先參加協會及相關平臺的新技術、新產品的全球化應用的權利；

3.13 優先參加衛生健康人員全球自由執業及執業權益的維權活動的權利。

#### 4.會員義務：

4.1 在醫學的職業道路上追求卓越；

4.2 積極參加協會各項事務；

4.3 維護協會聲譽；

4.4 不斷擴大本本人及協會知名度；

4.5 發展優秀的會員；

4.6 按要求繳納會費。

## 5. 會員資格的撤銷

5.1 撤銷條件：

5.1.1 涉及刑事、誠信、廉潔被司法機關追訴或處置的；

5.1.2 個人申請退出的；

5.1.3 未繳納會員費的；

5.1.4 無故不參加會員必須參加的會員活動的；

5.2 撤銷流程：

5.2.1 注銷會員證；

5.2.2 撤銷或封存醫學家數字平臺會員資料；

5.2.3 撤銷本協會及關聯平臺的會員資格；

5.2.4 撤銷協會及關聯平臺、分會、專業委員會委員任職資格；

5.2.5 發布撤銷公告；

5.2.6 不再重新被接受本協會及關聯平臺的會員推薦及申請。

## 6. 會員費

6.1 會員費標準：2025-2030 年度，第一年 200 元/人/年會費，以後每年 100 元/人/年會費，會費以人民幣 (RMB) 計價，會費只收取人民幣或港幣；

6.2 須一次性交清 5 年會員費，共計 600 元(RMB)，港幣交費按當時人民幣與港幣匯率確定交費數額；

6.3 會員費由協會及關聯賬戶收取或按所在國家財稅政策要求授權財務機構收取，并按規定出具相關票據。

## 7. 會員管理及其他：

7.1 會員每屆任期 5 年；

7.2 非協會會員的不得進行委員選舉和任命。

本辦法自 2025 年 1 月 1 日始執行，最終解釋權歸協會執行委員會。

## **English :**

### **Preface:**

*The Asia Pacific Health Association (abbreviated as APHA, official website: [www.apha.org.cn](http://www.apha.org.cn)) is a non-profit cross regional international academic organization based in Hong Kong, which is promoted by the health authorities in the Asia Pacific region and initiated by the benchmark medical and health institutions and experts in the Asia Pacific region. It aims to promote the exchange and common growth of health and health in the Asia Pacific region, and ultimately improve the medical and health technology service capacity in the Asia Pacific region and benefit the health of*

the people in the Asia Pacific region. Its mission is to "pool global strength and share Asia Pacific Health".

These measures are formulated to promote the cultivation of global medical talents in the new era, promote the healthy development of the association, and standardize the development and growth of members. Details are as follows:

1. member requirements:

1.1 individual members must have a university degree or above or obtain relevant professional qualifications;

1.2 there is no record of being prosecuted or dealt with by judicial organs involving criminal, integrity and probity;

1.3 take the medical health cause as a lifelong career.

2. membership process:

2.1 fill in and submit the application form as required;

2.2 those who apply to be members of the branches and professional committees of the association must first apply for membership;

2.3 reviewed by the Executive Committee of the association;

2.4 the management of members shall be implemented by the Executive Committee.

3. membership interests:

3.1 the right to recommend members;

*3.2 the right to be recommended as a member of the Asia Pacific Health Association and its branches, as well as a member of a global society, association and other societies cooperating with the association platform;*

*3.3 give priority to the right to participate in the global medical conferences, annual conferences and professional fields, regional annual conferences and conferences hosted, hosted and jointly organized by the association and relevant platforms;*

*3.4 give priority to the right to participate in the IP operation of digital physicians of the association and related platforms and the theme activities of global medicine and health science popularization;*

*3.5 the right to register, display, publish and use various learning resources on the digital platform of the association and its physicians for free;*

*3.6 the right to take priority in participating in the scientific research activities of the association and related platforms on global health and management;*

*3.7 give priority to the right to participate in visits, exchanges, follow-up and further education of universities, colleges and hospitals (medical centers) around the world on the association and related platforms;*

*3.8 give priority to the right to participate in the teaching, teaching, counseling, consultation, surgery, teaching and assistance activities of global universities and hospitals of the association and related platforms;*

3.9 give priority to recommending members of the editorial board of the world medical scientist magazine, and participate in the contribution, editing and distribution of the world medical scientist magazine;

3.10 give priority to participating in monograph review, compilation and publication activities of the association and related platforms;

3.11 give priority to the right to participate in the evaluation activities of global health outstanding talents and technologies of the association and related platforms;

3.12 give priority to the right to participate in the global application of new technologies and new products of the association and related platforms;

3.13 give priority to the right to participate in the global free practice and rights protection activities of health personnel.

4. member obligations;

4.1 pursue excellence on the career path of medicine;

4.2 actively participate in all affairs of the Association;

4.3 maintain the reputation of the Association;

4.4 continuously expand the popularity of myself and the Association;

4.5 develop excellent members;

4.6 pay dues as required.

5. revocation of membership

5.1 cancellation conditions;



5.1.1 being prosecuted or dealt with by judicial organs for criminal, integrity and probity;

5.1.2 an individual applies for withdrawal;

5.1.3 failing to pay the membership fee;

5.1.4 fail to participate in the member activities that members must participate in without any reason;

5.2 cancellation process:

5.2.1 cancel the membership card;

5.2.2 revoke or seal up the medical digital platform member information;

5.2.3 revoke the membership of the association and associated platforms;

5.2.4 revoke the qualifications of members of the association and its associated platforms, branches and professional committees;

5.2.5 issue cancellation notice;

5.2.6 the recommendation and application of members of the association and associated platforms will not be accepted again.

6. membership fee

6.1 membership fee standard: from 2025 to 2030, 200 yuan/person/year for the first year, and 100 yuan/person/year for the next year. The membership fee is denominated in RMB (RMB), and the membership fee is only charged in RMB or Hong Kong dollars;

6.2 the five-year membership fee shall be paid in one lump sum, totaling 600 yuan (RMB). The amount of Hong Kong dollar payment shall be determined according to the exchange rate between RMB and Hong Kong dollar at that time;

6.3 membership fees shall be collected by the association and its associated accounts or authorized financial institutions in accordance with the fiscal and tax policies of the country where they are located, and relevant bills shall be issued in accordance with the regulations.

7. member management and others:

7.1 the term of office of the member is 5 years;

7.2 members who are not members of the association shall not be elected or appointed.

The measures will be implemented from January 1st, 2025, and the final interpretation right belongs to the Executive Committee of the association.

**End of Text**

**正文結束**